
 

Verslag ALV Zingen&Zo 20 maart 2023 

Verslag 
Algemene ledenvergadering Zingen en Zo  
Maandag 20 maart 2023 in het Poortershoes, Groningen 
 
Aanwezig: Edith, Monique K, Corrie (na de pauze), Michel, Erik, Sineke, Marijke, Caro, Hans, 
Marloes, Gerlof, Desiree, Grietje, Gertrude, Robbert, Peter, Pauline, Annemiek, Anneke S, Clari, 
Gerda, Klaske, Willeke, Monique v A, Marjolein, Liesbeth, Henk-Jan, Betsy en Marjan 
Afgemeld: Jantine, Femke, Anneke L, Dobby, Reinhard, Berend, Siemona, Herma, Hylkje. 
 
 

1. Opening  
Henk-Jan opent als voorzitter de vergadering en heet ons welkom. We zingen samen Dona 
Nobis Pacem, passend in deze tijd. 
 

2. Definitieve vaststelling Agenda 
Geen toevoegingen, Jantine heeft haar ervaringen over dit jaar per mail doorgegeven, 
Marjan zal ze invoegen waar nodig.  
 

3. Verslag ALV  Zingen en Zo 28 maart 2022    
- Inhoudelijk: geen opmerkingen 
- Tekstueel: geen opmerkingen 

 
4. Jaarverslag 2022 

- Vooraf complimenten en dank aan de makers en de tekst aanleveraars. 
- Jaarverslag 2022: we lopen het per pagina door. Geen opmerkingen.  
- Overwegingen Douwe en Christina 

Algemeen wordt het als een positief stukje gezien. Mooie Proza. Gerlof vraagt wat 
precies de artistieke visie van Douwe is. Henk-Jan Geeft aan dat dat wel duidelijk wordt 
in het plan van aanpak en dat er meer samenwerking en afstemming is tussen Douwe en 
het A-team. Toch zou het volgens Gerlof fijn zijn als er nog wat concreter wordt 
aangegeven waar Douwe met het koor naar toe wil, keuze en rol en waar hij met het 
koor naar toe wil.  
Henk-Jan en Herma hebben tweemaal een evaluatie gehad, eenmaal met Douwe en 
Christina samen en eenmaal met Douwe apart. Beide zien het koor groeien, willen heel 
graag met ons verder. Douwe wil het sterke in iedereen naar voren halen. Keuze voor de 
nummers laat hij bij het koor maar D en C willen wel inbreng of nummers haalbaar zijn. 
Het brede van ons repertoire, de mix van modern en klassiek, vindt hij juist aantrekkelijk, 
ook voor ons publiek.  
De keuze van de nummers wordt dus in eerste instantie bepaald door het A-team, en 
dan pas voorgelegd aan Douwe en Christina, die kijken naar of er een goed arrangement 
is, een partituur, een stemmenverdeling die past, etc. 
 

5. Financiën 
- Kascommissie:  

o Robbert en Caro hebben er als kascommissie naar gekeken. Met een kleine 
correctie is alles goedgekeurd. Een zorg blijft dat de reserve gaat slinken, graag 
hier wel aandacht voor. Met dank aan de kascommissie.  

o Voor het komende jaar 2023 is de kascommissie samengesteld uit Caro en 
Desiree.  



 

Verslag ALV Zingen&Zo 20 maart 2023 

- Balans 2022: geen opmerkingen       
- Realisatie 2022 en toelichting bij de realisatie 2022: 

o Erik vraagt of er al iets bekend is over een huurverhoging van het Poortershoes. 
Dat is nog niet en we verwachten wel wat. Voorlopig maken we geen slapende 
honden wakker. Buurthuizen willen in het algemeen zoveel mogelijk low profile 
werken. We hebben heel weinig onvoorzien begroot, maar nog wel enige reserve 

o Er is bij een optreden veel binnengekomen, maar elders weer afgeboekt i.v.m. 
kosten en delen met het andere koor 

o Op de vraag of de entree niet te duur is, het is toch een presentatie? Legt Betsy 
uit wat er aan kosten komen bij een optreden en vinden we toch dat 10 euro een 
realistische vraagprijs is. Nadeel is wel dat mensen wegblijven als ze met meer 
willen komen. We houden wel een gereduceerde kinderprijs.  

- Begroting 2022 
o We hadden gehoopt veel over te houden uit de coronaperiode, maar dat valt 

toch tegen. Contributieverhoging doen we even niet, we hebben dit jaar net de 
200 euro ingesteld en bereikt na jaren in kleine stapjes verhogen. Nu weer 
verhogen zou ook niet gepast zijn na twee jaar doorbetalen met elkaar in de 
Coronaperiode. We zien wel alle kosten stijgen, dus hoe lang we deze contributie 
kunnen handhaven is niet te zeggen. 

o Er is nog een vraag over de subsidie: waarom hebben we 100 euro minder 
gekregen? Betsy legt uit dat er meer aanvragen waren en dat er meer aanvragen 
zijn gehonoreerd. Vandaar dat er voor ons iets minder is overgebleven. 

o Robbert: Mag het bestuur de contributieverhoging zelf beslissen? We weten niet 
of dat kan/mag. Iemand merkt op dat dat een vast punt van de ALV agenda hoort 
te zijn. 

o Annemiek vraagt naar het bedrag voor de Dirigent en Pianist, begroot en 
uitgegeven lijkt verschillend, dit heeft te maken met hoeveel stemtesten en 
optredens er zijn naast de normale repetities. Dat is niet altijd te voorspellen. 
Hoe meer stemtesten, hoe duurder, maar tegelijk ook meer inkomsten doordat 
er een nieuw lid bij komt.  

o Erik vraagt zich af, wat is de visie: zijn we exploitant van ons koor en zetten we 
het koor in om te verdienen, bv vaker optreden met een organisatie die betaalt 
(bv zoals Univé die bijdroeg aan de kosten) of zijn we een vereniging die 
kostendekkend werkt. Het koor vertegenwoordig marktconform ook een zekere 
waarde. Nadeel daarvan is wel dat we dan opdrachtgevers zouden hebben en er 
verplichtingen komen. De vraag is of de koorleden dit willen. 

o Er is vaak wel wat subsidie te vinden voor projectmatige zaken. 
o Henk-Jan stelt voor een werkgroepje te vormen die daar wat in duikt. Annemiek, 

Erik, Marjolein en Henk-Jan gaan uitzoeken wat de mogelijkheden zijn.  
o Hans geeft aan dat er eerder sponsoren waren van mensen die een bedrijfje 

hebben. Dus vooral proberen dit warm te houden, elk jaar mensen even te 
herinneren en uit te nodigen om weer opnieuw te sponsoren.  

o Betsy geeft aan dat we dit ook actief kunnen doen met extra flyers en er iets 
tegenover zetten. 

 
6. Plan van aanpak 2022 

- Repertoire: Klaske legt uit hoe nu de nieuwe repertoirelijst is samengesteld. Ze roept 
iedereen vooral op om nummers in te brengen. Douwe brengt niet meer uit zichzelf 
nieuwe nummers in. Het is dus aan ons om in te brengen. Als het goed is worden mensen 
benaderd als de keuze niet op een nummer valt om de reden daarvan helder te maken.  
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Het is ook mogelijk om nummers die ooit gezongen zijn lang geleden toch weer in te 
brengen, voor velen is dat dan ook weer nieuw.  
Marjan: vraagt hoe gaat het dan met een nummer van Ede Staal waar dan nog een keuze 
uit moet worden gemaakt. Het hangt dan op een partituur. Fijn als mensen iets hebben 
en inleveren. Marjan gaat in haar archief zoeken en zal er inbrengen.  
Monique: heeft wat moeite met het wat zware en sombere repertoire. De vraag is om 
toch wat meer vrolijkheid en swingends in de avonden te brengen. 
Pauline: Is het niet zo dat we voor de pauze nieuwe nummers repeteren, na de pauze 
andere nummers uit het repertoire en daarna een kwartier vrij zingen? 
Henk-Jan: Het is mooi dat het A-team nadrukkelijk invloed blijft hebben op de keuze van 
het repertoire.  
Klaske: Er komt na deze twee nummers weer meer ruimte. Ook gaan de nummers voor 3 
juni nu gerepeteerd worden.  
Er is een wens om wat meer in de gaten te houden dat er nummers zijn die we hooguit 
een keer uitvoeren en dan de kast in gaan. Heel jammer. Klaske neemt het mee naar het 
A-team, Henk-Jan naar de eerstvolgende evaluatie met Douwe en Christina. 

- Repeteren en instuderen 
Marjan: ook al schaaft Douwe tijdens de repetities soms de nummers wat bij, het zou 
toch heel fijn zijn om aan het begin een ingezongen opname te hebben per stemgroep 
om de noten te leren kennen. Bijna niemand kan van blad zingen. Het scheelt ook heel 
veel repetitietijd als we de noten thuis kunnen leren. Een kleine aanpassing is niet zo 
moeilijk om dan te onthouden.  
Uiteraard zijn opnames die tijdens de repetities worden gemaakt ook heel zinvol.  
Tip voor alle stemgroepen: een app met alleen maar muziek, opnames.  
Henk-Jan zal dit ook met Douwe opnemen.  

- Monique v A gaat stoppen bij het A-team, heeft niet meer de tijd. Monique licht de 
activiteiten toe. We hopen dat iemand haar taken gaat overnemen. 

- Concerten: we vinden het jammer dat Dortmund niet doorgaat. Na een peiling en de 
eisen van Douwe is er gekozen om dit jaar over te slaan omdat de animo beperkt was en 
niet alle mannen meekonden (minimaal 4 per stemgroep). Goed om volgend jaar op tijd 
Dortmund in te plannen en dan niet daar vlakbij nog een activiteit. 

- 18 juni wel ZingZing Oosterpoort en 3 juni concert in de Helperkerk 
- Gerda geeft nog de tip om op 3 juni als muzikaal intermezzo te vragen of Christina iets 

kan doen, ze deed dat bij het optreden van haar andere koor, De Volksstem, ook en dat 
was prachtig. 

- Jubileumcommissie: er is een leuk plan om low budget een “in-between” feestje te 
houden op zondag 9 juli als jaarafsluiting bij Michel in Kommerzijl.  
Programma:  
14 uur: American High Tea (zelf lekkere dingen meebrengen, wordt nog 
gecommuniceerd)  
De bedoeling is dat er mixed-groepjes worden gevormd die elk een activiteit verzinnen 
om met de hele groep te doen. Om 18 uur wordt het programma afgesloten met soep en 
broodjes. 
Via de stemgroepleiders inventariseren we wie er die dag zijn waarna de groepjes 
kunnen worden ingedeeld.  

- Het idee is ook om een groepsfoto te maken om tijdens het optreden op 3 juni, dan zijn 
we allemaal in kleding. Peter gaat vragen of de fotograaf die hij kent dan kan. 
In juli kunnen we dan mooie informele extra foto’s voor de website maken. 

- Het geld wat er nu ligt voor het jubileum zet Betsy apart voor 2025. 
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Daarnaast is er een idee voor een tombola bij het najaars-concert om wat extra geld te 
regelen voor het jubileumjaar. 
Verzoek van Desiree is om het duurzaam te houden: koekjes bakken, noten verkopen, 
stekjes, plantjes, dingen die je thuis hebt die mooi zijn en weg mogen bv gebruikt mooi 
kinderspeelgoed. 
Marijke pleit voor ook een actie bij de Helperkerk. 

- &zo-gedeelte: 
Edith en Corrie gaan samen door, dat vinden we heel erg fijn. Ze benadrukken dat de 
verantwoordelijkheid voor het instuderen vooral ligt bij de stemgroepen om het te 
oefenen omdat er niet zoveel ruimte is in de repetities. Voorstel is om elke repetitie als 
de nummers voor het concert bekend zijn, een nummer goed op &Zo door te nemen. Dat 
kost niet meer dan 5 minuten en helpt wel heel erg.  

- Website: Er is een werkgroep die nu een plan van aanpak heeft en we hopen met de 
acties mogelijk ook geld voor een nieuwe website te genereren. Wordt vervolgd 

- Over het repertoire: de lijst is bedoeld om ook voor het vrij zingen te gebruiken. Voorstel 
van Edith is om per week op tijd aan te kondigen wat die stemgroep graag wil zingen. 
Henk-Jan gaat het bewaken en wordt toegevoegd aan de stemgroepleiders app 
 

7. Benoeming bestuur: 
We vinden het fijn dat Gerda het bestuur komt versterken als 5e lid van het team 
De andere bestuursleden zijn herkozen  
 

8. Rondvraag 
- Anneke S: Complimenten voor de voorzitter en nogmaals een aanbeveling voor het 

volwassenenfonds als je een laag inkomen hebt, zie ook de nieuwsbrief van  
- Robbert: citeert Berend: Ik ben blij en tevreden over hoe we als koor overwinteren(?) 
- Desiree: wil ook een bedankje uitspreken 
- Gerlof: wijst op verslaglegging overleg Douwe en Christina, heeft het idee dat er geen 

verslag is gestuurd naar de stemgroepleiders, terwijl dat de afspraak is. Is inderdaad niet 
gebeurd en zal alsnog door Marjan worden nagestuurd 

- Marijke: is het een idee om contact te zoeken met een Oekraïns koor wat ze heeft 
gehoord, om eens samen op te treden 

- Monique K: voorstel om te overwegen i.p.v. de Kwartjesberg in Drenthe weer eens naar 
Schiermonnikoog te gaan, vooral om er een heel weekend van te maken i.p.v. dat de 
helft van het koor een dagje op en neer komt. 

- In de Jubileumcommissie is Femke vanwege studiedrukte vervangen door Monique. In 
het volgende seizoen gaat ze weer meedoen. 

- Marjan: wil even noemen dat Femke al anderhalf jaar alle zaken rondom nieuwe leden 
regelt vanwege het uitvallen van Ivonne en dat met veel zorg doet. Applaus voor Femke 

- Stukje van Jantine: heeft een hele positieve feedback geschreven over hoe ze het koor 
afgelopen jaar heeft ervaren, schrijft positief over Douwe en Christina en over hoe ze zelf 
is gegroeid door zanglessen bij beide en door het koor. Kortom een fijne positieve 
bijdrage waarvoor dank! 
 

9. Afsluiting  
Henk-Jan sluit met dank voor alle bijdragen de vergadering af om 22 uur. 


